
Jak to vidím já
Chudí chudnou, bohatí bohatnou. S požehnáním p ětidemolice

Když na podzim hodnotila ekonomka
Jana Matesová pro Aktuálně inflaci v
České  republice  jako  nejvyšší  ve
středoevropském  kontextu  a
vypočítala, že kvůli ní lidé u nás přišli
až  o  třetinu  úspor,  upozorňovala
přitom  již  tehdy  na  zvláštní  trend.
»Jsou to hodně bohatí lidé a lidé, kteří
byli dostatečně majetkově vybavení a
měli  kapacitu nabrat si hodně  úvěrů,

které nebudou ještě  dva tři  roky  splatné.  Ti na tom vydělají,« hodnotila  na podzim
Matesová. A její slova nyní potvrzují nová data. V době, kdy úspory většiny populace
byly  znehodnoceny  neschopností  Fialovy  vlády  učinit  proti  inflaci  jakékoliv  kroky,
vzrostl  během loňska o pět  procent počet dolarových milionářů,  tedy lidí,  kteří  mají
investovatelné jmění milion amerických dolarů – asi 22,7 milionu korun. Nejčastějším
zdrojem bohatnutí dolarových milionářů je pak investování do akcií, a právě zvýšení
jejich cen bylo hlavním důvodem nárůstu skupiny nejbohatších.
Problém pro stále více d ětí
Nyní se podívejme na druhý pól ekonomického spektra společnosti. Spolu se zprávami
o bohatnutí  milionářů  přišly minulý týden taktéž zprávy o tom, že rodiny s dětmi  a
osamělé seniorky/senioři padají čím dál častěji do energetické chudoby. Nová studie
odhalila, že 15 % českých domácností má problémy s vysokými cenami energií a v
roce 2023 se energetická chudoba týkala přibližně 1,3 milionu lidí. Ještě v roce 2020 to
však bylo »jen« 770 tisíc lidí. Taktéž bližší pohled na tato čísla ukazuje alarmující trend.
Počet  dětí  do  18  let  zasažených  energetickou  chudobou  vzrostl  za  poslední  roky
dvojnásobně, ze 160 tisíc v roce 2020 na 310 tisíc v roce 2023. Podobně se zvýšil i
počet dotčených seniorů z 220 tisíc na 390 tisíc. »Pokud má někdo tendenci reagovat
na tento nárůst tím, že je to dočasný problém, že se energie dočasně zdražily, tak ve
skutečnosti bude podíl podobný i do budoucnosti,« varuje autor studie J.Klusáček s
tím, že příliš neočekává pokles nákladů na energie v dalších letech. Gratuluji Fialo,
Pekarová, Jurečko, Bartoši a Rakušane! Snad jste spokojeni…
Stamiliony do zbraní
Premiér Fiala  vyčíslil  výši  transakce nové dodávky munice na Ukrajinu. Česko na
iniciativu  na dodávky dělostřelecké munice  na  Ukrajinu  přispěje  téměř  866  miliony
korun. Ministryně obrany Jana Černochová pak doplnila, že cílem je dodat do konce
roku až půl milionu kusů dělostřelecké munice. Nejde přitom o jednorázovou akci. Díky
české iniciativě budou putovat náboje na Ukrajinu dlouhodobě. Podle zpravodajského
webu  The  New  Voice  of  Ukraine,  který  odkázal  na  nejmenovaného  ukrajinského
armádního představitele, česká iniciativa od mimoevropských zemí nakoupila munici
asi za 43,5 mld. korun. Podle nejmenovaného ukrajinského vojenského představitele
by  mělo  jít  o  munici  z  Jižní  Koreje,  Jihoafrické  republiky  a  Turecka. Mrzí  mě,  že
namísto podpory zbrojařského průmyslu zemí mimo E nehraje ČR podobně důležitou
roli raději na poli diplomacie. Vládní iniciativa v tomto případě povede jen k dalšímu
prodlužování  zamrzlého  konfliktu,  jehož  výsledkem  budou  další  zbytečné  oběti  na
obou stranách a ekonomické ztráty všech zainteresovaných, a to včetně ČR, a další
miliardy, vynaložené na válku z kapes občanů.
Assange je volný, demokracie omezená
Minulý týden byl dobrým týdnem pro svobodu slova a médií. Jeden z nejznámějších
whistleblowerů  a  zakladatel  WikiLeaks  Julian  Assange,  který  byl  po  mnoho  let
pronásledován  z  politických důvodů  americkými  bezpečnostními  složkami,  byl  totiž
puštěn na svobodu po dohodě s americkou prokuraturou za to, že přizná vinu.
K  čemu však  byl  donucen  svou  vinu  přiznat?  Za  co  byl  americkými  složkami  po
dvanáct let  pronásledován? Mediální společnost  WikiLeaks,  kterou Assange založil,
totiž zveřejnila utajované dokumenty americké vlády, které ukazovaly vraždění civilistů
v Iráku a Afganistánu americkými vojáky či diplomatické telegramy, ve kterých se také
ukázalo,  že  radar,  který  Spojené  státy  plánovaly  umístit  v  České  republice,  by
nezachytil  útok raketami včas. Za publikování pravdy o válečných zločinech a lhaní
obyvatelům, za to byl Assange dlouhá léta pronásledován, a to je konečně u konce.
Hrozné však zůstává, že pronásledován vůbec někdy byl, zatímco lidé zodpovědní za
vraždění civilistů, které Assange odhalil, nikdy k odpovědnosti hnáni nebyli a jsou stále
na svobodě.                                    S pozdravem   Kateřina Kone čná 

Zvyšování v ěku odchodu do d ůchodu je cesta
do  pekel,  říká  lídr  kandidátky   STA ČILO  -
SPOJENÉ  LEVICE KSČM,  ČSSD  a  ČSNS ve
Středočeském  kraji  -     Jind řich  Havelka
v rozhovoru pro iportaL24. 
Inspirovali jste se koalicí STA ČILO!, kterou KS ČM vytvo řila
pro  volby  do  Evropského  parlamentu? Dá  se  říct,  že  my,
mladší,  jsme po tomto řešení  volali  už dávno,  nicméně  nebyli
jsme  vyslyšeni.  Podle  mě  je  tento  postup  správný.  ČSSD,
Národní  socialisti  a  komunisti  mají  názorově  blízko,  takže  to
spojení je nasnadě, a je jen dobře, aby se netříštily síly. Zkrátka
to tak vyšlo, už v minulých i předminulých krajských volbách jsme
volali po určitém spojení levicových stran, nebyli jsme vyslyšeni a
KSČM  kandidovala  samostatně.  Jsem  tedy  rád,  že  k tomu
konečně došlo, jak říkám, názorově jsme si blízcí, netříštíme síly
a myslím, že by to mohlo přinést i pozitivní volební výsledek.
Jste  lídrem  kandidátky,  jak  se  p řipravujete  na  kampa ň?
Najde o mou první kampaň, už jsem jich zažil několik, takže pro 
kampaň,  osobně  si  myslím,  že  to  je  asi  nejlepší  způsob

kampaně, že dává smysl.

Lidé by měli vědět, kdo se uchází o jejich hlasy, měli by mít možnost si na kandidáta v
podstatě šáhnout. Samozřejmě kampaň bude vedena i na internetu, klasicky budeme
vylepovat plakáty, tak jako každá jiná strana.
Jste p řipraveni i na to, že budete muset čelit n ějakým negativním reakcím, jak to
už bývá u mítink ů KSČM zvykem?  Samozřejmě, a je to naprosto namístě. Negativní
nebo opačné názory ve společnosti jsou a já už jsem ve věku, kdy si myslím, že už
jsem skoro všechno zažil, viděl a slyšel, a že mě moc věcí nepřekvapí. S nějakými
verbálními ataky či  pejorativními označeními musíme počítat. Společnost je pestrá,
květnatá, život a svět není černobílý.
Můžete přiblížit alespo ň ve stru čnosti hlavní body vašeho programu?  KSČM je
tradiční strana, tak má samozřejmě tradiční priority, nicméně do popředí v současné
situaci vystupuje bytová politika, zdravotnictví a sociální oblast, což jsou oblasti, na
které se osobně specializuju.
Zastavme se tedy u jednotlivých bod ů. Pokud jde o bytovou politiku, jaké jsou
vaše p ředstavy?  Řešení vidíme v podpoře družstevního bydlení, v podpoře výstavby
obecných  a  družstevních  bytů,  aby  bylo  bydlení  dostupné  především  pro  mladé
rodiny. Na vlastní bydlení v dnešní době v podstatě nedosáhne ani střední třída, která
vydělává celkem slušné peníze. V okamžiku, kdy má rodina dvě nebo tři děti, tak i
střední management není schopen splácet vysoké hypotéky.
 Mě  tato  problematika  hodně  zajímá,  i  v minulosti  jsem  sledoval  situaci  ohledně
bytové politiky v cizině. Už v devadesátých letech, když jsem vyjížděl do ciziny, mě
strašně zajímalo, kolik tam člověk vydělá za rok a za kolik ročních platů je schopen
koupit  bydlení.  Divil  jsem se, jak  je možné, že tam lidi  v  podstatě  nejsou schopni
dosáhnout na bydlení. Říkal jsem si, jak je úžasné, že my jsme schopni během pár let
si  vydělat  na vlastní  bydlení.  A vidíte,  netrvalo dlouho a dostali  jsme se do úplně
stejné  pozice.  Proto  se chceme právě  bytové politice a dostupnosti  bydlení  velmi
vážně věnovat.
Dále  jste  jmenoval  zdravotnictví  a  sociální  politik u.  Co  tam  považujete  za
nejv ětší problémy a jaká jsou řešení?  Zdravotnictví a sociální politika jdou ruku v
ruce a KSČM se historicky snaží obstarávat slabší a zajistit zdravotnickou dostupnost.
Jsou to veliké úkoly, které spotřebovávají obrovské množství peněz a úsilí. 
V dnešní  době,  kdy Středočeský kraj  má zhruba 1,5 milionu hlášených obyvatel  a
dalších 200 až 300 tisíc lidí, kteří nejsou hlášení ve Středočeském kraji, ale využívají
jeho infrastrukturu, zdravotnictví a sociální zařízení, tak je to opravdu veliký úkol.
Jako dlouholetý pracovník ve zdravotnictví se dob ře orientujete v této oblasti,
jak byste ji zhodnotil?  Záchranné služby jsou zřizované kraji a jsou to příspěvkové
organizace kraje. Máme 14 krajů a každý z nich uchopil záchrannou službu po svém,
podle svých potřeb a možností. Středočeská záchranná služba je naprosto specifická
v  rámci  záchranných  služeb,  je  největší  rozsahem,  počtem,  ale  i  množstvím
výjezdovými stanovišť, a kvůli tomu samozřejmě spotřebovává i nemalé prostředky.
Takže ta specifika jednotlivých záchranných služeb se liší v rámci jednotlivých krajů,
ale i demograficky. V okamžiku, kdy budeme mít populaci, která nám bude stárnout ve
velkém  rozsahu,  tak  samozřejmě  počet  výjezdů  a  jejich  struktura  bude  naprosto
odlišná. Už dnes často vyjíždíme ne ke zdravotním, ale k sociálním diagnózám, ale
na  takovýto  systém výjezdů  zákon  o  zdravotnické  záchranné  službě  nepamatuje.
Bohužel, není kdo jiný by tam dojel. My jsme jediná složka, která vlastně poskytuje
službu sedm dní v týdnu 24 hodin denně.
Pokud bychom se vrátili k t ěm problém ům, co je podle vás t řeba změnit?
Středočeský kraj  má pět  oblastních nemocnic  – Příbram, Kladno,  Mladá Boleslav,
Kolín  a  Benešov.  Z  mého úhlu  pohledu je  to  žalostně  málo.  Je  pravda,  že  těžší
případy  jsou  směřovány  do  nemocnic  s vyšším  pracovištěm  v Praze  anebo  do
zařízení v jiných krajích. Nicméně  když už nám zbylo jenom pět  nemocnic, tak by
měly být  zřizovatelem, tedy krajem, výrazně  podporovány.  Mělo  by to být  znát  na
platech  zaměstnanců,  na  přetížení  zaměstnanců,  aby  tak  rychle  nevyhořeli,  na
udržení lékařských oborů a hlavně na udržení počtu lůžek, bez ohledu na to, jak na
ně tlačí zdravotní pojišťovny. To je problém například nemocnice v Příbrami, kde došlo
ke zrušení oddělení ORL. Zůstala tam v podstatě pouze ambulantní péče, a to jen v
pracovních hodinách. Veškerá péče v tomto oboru, která je potřeba v mimopracovní 
době,  je  směřována do Prahy.  V okamžiku,  kdy vyrazí  posádka do Prahy,  tak  je
minimálně  dvě  hodiny mimo svou oblast.  Stane se,  že vyjedou i  dvě  posádky za
sebou  a  protože  Příbram  má mimo  pracovní  dobu  pouze  dvě  posádky,  tak  tam
nezůstane  v tu  chvíli  ani  jedna  posádka,  která  by  vyjela  k  pacientovi.  Musí  tam
vyjíždět posádky z jiných oblastí, což samozřejmě výrazně prodlouží dojezd. Takže
jednoznačně bych v tomto směru viděl potřebu podpory udržení lékařských oborů jak
rozsahem, tak počtem lůžek, zkrátka, aby ta oddělení fungovala celých 24 hodin, a
aby jak zaměstnanci, tak obyvatelé byli spokojení.
Jak  byste  zhodnotil  p ůsobení  ministra  zdravotnictví  Válka?  Dosavadní
zkušenosti z práce ve zdravotnictví mě utvrzují v tom, že v čele resortu by měli být
ekonomové, kteří by měli opravdu přehled o systému, kterému šéfují. Současný pan
ministr  je rozhodně  vzdělaný člověk ve svém oboru. Sám za sebe bych uvedl,  že
nejspokojenější jsem byl, když byla úřednická vláda, protože to opravdu byli lidi, kteří
dané problematice rozuměli a věděli, co, kde a jak mají řešit.
Jak  vidíte  situaci  v sociální  oblasti?  Všichni  víme,  že  populace  stárne,  budou
kladeny větší a větší nároky na pomoc v sociální sféře, a to je věc, na kterou bychom
se měli zaměřit. Takzvané Husákovi děti se dostávají do věku, kdy budou potřebovat
sociální  a  zdravotní  pomoc.  V  praxi  to  ale  znamená,  že  budou  volat  záchrannou
službu. Hrozí, že tato skupina lidí může záchranku zahltit, je třeba na to myslet a už v
předstihu hledat řešení. Je potřeba zpracovat nějakou prognózu vývoje potřeb, a tam
se zaměřit.  Například  v Praze  na  těchto  tématech  už začínají  pracovat,  snaží  se
vytvářet  mobilní  paliativní  týmy a  vyčleňovat  posádky právě  na  tuto  problematiku.
Myslím si, že je opravdu namístě o tom mluvit a řešit to, aby ten systém nezkolaboval.
To si myslím, že je otázka k uchopení a k dalšímu zpracování.
S touto  problematikou  úzce  souvisí  práv ě  důchodová  reforma,  která  se
momentáln ě projednává v Poslanecké sn ěmovn ě,  a která po čítá mimo jiné se
zvyšováním v ěku odchodu do d ůchodu. Co o tom soudíte?  Myslím, že lidem,
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kteří  navrhují  další  zvýšení  věku  odchodu  do  důchodu,  by  měli  předepsat  silnější
psychiatrické léky. Jsou lidi, kteří pracují i v sedmdesáti letech, ale drtivá většina lidí to
není schopná mentálně ani fyzicky ustát. Tu rychlost společnosti a vůbec ty požadavky
by drtivá většina lidí v tomto věku absolutně  nebyla schopna zvládat. Na výjezdech
vidím i výrazně mladší ročníky lidí, kteří nejsou schopni stíhat běh společnosti, takže
jednoznačně zvyšování věku odchodu do důchodu je cesta naprosto do pekel. Změna
v podstatě množství lidí přeleje na sociální dávky.
Co byste se v p řípadě úsp ěchu ve volbách pokusil v této oblasti zm ěnit, na co
byste se z pozice  krajského zastupitele  zam ěřil?  U mne je  to  v  podstatě  jasně
dané, jednak profesí a jednak dobou, kterou jsem strávil v Integrovaném záchranném
systému.  Považuju  za  velkou  chybu,  že  krajské  zastupitelstvo,  i  když  může,
nenavrhovalo změnu zákona o rozpočtovém určení daní. Myslím si, že tohle by byla
věc, kterou bychom měli protlačit, protože když něco chci dělat, tak musím na to mít
peníze. To je způsob, jak do kraje dostat víc peněz, a tím pádem bychom mohli lépe
naplnit  jednotlivé body našeho programu. Takže kdybychom uspěli,  a  měli  bychom
slušný volební výsledek tak, aby naše názory museli partneři, s kterými bychom byli v
koalici, akceptovat, tak si myslím, že změnit tuto praxi by bylo naprosto namístě.
Jana Dubni čková  pro Iportal24
Sedm kulí… 
 se  stalo  hláškou  a  p řesto  se  za  t ěmi  dv ěma  slovy  skrývá

nesmírná tragédie. Za čaly totiž čtyři léta války, v níž zahynuly
miliony lidí,  z nichž v ětšina ji  odmítala. Jen část nacionalist ů
šla  bojovat  pod  prapory  a  s bojovými  písn ěmi.  I  tehdy
propaganda  zap ůsobila,  i  když  mnohem mén ě,  než  je  tomu,
vzhledem k rozvoji sd ělovacích prost ředků, dnes.
Onoho  28. června  před  sto  deseti  lety  byli  následník  trůnu
arcivévoda  František  Ferdinand  z Este  a  jeho  žena  v Sarajevu
zavražděni  atentátníky,  kteří  –  alespoň  podle  tvrzení  rakousko-

uherské propagandy – byli  podporováni  srbskou vládou. Proto byly téměř  okamžitě
vysloveny  nesplnitelné  podmínky  směrem  k  Srbsku.  Trestná  výprava  proto
následovala. Vlastně, můžeme dokonce napsat, že tehdy začala První světová válka,
nebo vlastně její předvečer.
Jenže  ono  všechno,  jak  to  obyčejně  bývá,  bylo  jinak.  Válka  nezačala  kvůli  tomu,
že »nám  zabili  strejčka« (Švejk),  ale  proto,  že  Rakousko  mělo  dlouho  zálusk  na
Srbsko.  Krok  za  krokem  si  přivlastňovalo  Balkán,  v roce 1908  anektovali  Bosnu  a
Hercegovinu a cesta dál, na Srbsko, Černou Horu, byla otevřena. Čekalo se jen na
záminku, která se naskytne,  aby se rakouská armáda dala na pochod. Tou se stal
několika poblázněnými kluky způsobený atentát  na následníka habsburského trůnu.
Rakouský  generální  štáb  předpokládal,  že  vojenská  akce  bude  procházkovou
záležitostí. Nebyla. Brzy se totiž »rozhořely další plameny«, protože západní svět měl
také své zájmy. Tučná sousta na obou stranách čekala na vítěze. Kdo jím bude, se
v hodinách  po  atentátu  nevědělo.  Jen  Vídeň  a  její  protektorský  Berlín  byly
přesvědčeny, že ony budou vítězi.  A muži na frontách? O ně  vůbec nešlo.  Byli  jen
kanónenfutr, jenž měl pro tehdejší mocné dosáhnout stanovené cíle. Jedno bylo, kolik
životů to bude stát. Nebyly to životy mocných.
Mnohokrát jsem si připomněl tehdejší situaci. Skutečné cíle při dalších válkách, a bylo
jich od té doby bezpočet, se skrývaly za vypěstovaným nacionalismem nebo nějakou
jinou ideou a pak už se čekalo jen na záminku. Většinou bylo nutné ji  vymyslet a
předložit  světu.  Stačí  si  připomenout  »přepadení  Gliwické  vysílačky«,  Tonkinský
incident,  obvinění  z vlastnictví  chemických  zbraní,  údajný  pobyt  organizátora
vražedných  útoků  v konkrétní  zemi,  vyprovokování  nepokojů  ve  státě,  který  není
útočníkům  nakloněn  a  řešení  vojenským  zásahem  nebo  dokonce  vyprovokování
k málo  uváženému  činu  konkurenta  v zájmech.  Toho  pak  lze  pro  veřejné  mínění
označit jako agresora.Těch sedm výstřelů (o počtu se dnes historici přou) znamenalo
záminku  pro  pokus  o  další  dělení  Evropy,  údajné  napadení  Gliwické  vysílačky
k napadení  Polska,  Tinkinský  incident  k napadení  severního  Vietnamu,  obvinění
z vlastnictví  chemických  zbraní  k  útoku  na  Irák…,  zmíněné  vyprovokování
konkurentské  země,  aby si »přišla  vylámat  zuby«,  oslabila  se,  ztratila  mezinárodní
podporu, je zobrazením dneška, konkrétně pak situace na východě Evropy. Ti, kteří ji
vyvolali, či dokonce podnítili, nařizují v zabíjení a vraždění pokračovat. Dokonce pro to
dodávají zbraně, aby plamen války náhodou rychle nezhasl. Také hesla byla dodána a
vsugerovávána lidem doma i u podporované strany. Ta platí svými mrtvými, zničením
hodnot, neústupností a nadějí,  že bez splnění základních podmínek bude přijata do
západních  aliancí  a »bude  jí  pak  živit«  Evropa.  Na  lidech,  kteří  umírají  zbytečně,
nezáleží.  Ti,  kteří  rozhodují,  mezi  umírajícími,  alespoň  jsou  o  tom  přesvědčeni,
nebudou. Ti »slíznou svou smetanu« poté, co protivníka donutí k míru »podle svých
karet«. Jenže, jak se ukazuje, ty karty byly poznamenané a protivník to prokoukl. Ten
nyní vyhrává a zřejmě není v silách protistrany ho zastavit. Co zbývá tedy těm, kteří to
všechno vyprovokovali a kteří, tedy jejich výrobci zbraní, z toho mají profit? Kam až
jsou  schopni  zajít?  Možná  hodně  daleko,  protože  jich  a  jejich  rodin  se  důsledky
nebudou týkat a vidina dalších zisků stojí za to riskovat.
Pak  ovšem,  stejně  jako  tomu  bylo  po  atentátu  na  Františka  Ferdinanda  Este
v bosenském  Sarajevu,  by  v zákopech  umíraly  miliony  nevýznamných,  kteří  nežijí
v palácích mocných. A na těch záleží jen potud, pokud do volebních uren dají »správný
hlas«. Jenže zapomínají, že v této válce, jestliže by skutečně začala, by neumírali jen
lidé v zákopech.                                             Iportal       Jaroslav Kojzar 
     

PŘÍPAD  VRBĚTICE.
Ve  skladech  zbraní  a  munice  ve  Vrběticích,  jejichž
majitelem  byla  soukromá  firma,  došlo  16.10  a  3.12.
1914  k  výbuchům, které  sklady zcela  zničily  a  stály
život dvou zaměstnanců a přivodily dlouhodobé trauma
obyvatelům okolních obcí. Po sedmi letech vyšetřování
oznámil  předseda  vlády  Babiš,  že  ze   zločinu  jsou
podezřelí  ruští  agenti.  Policie  zahájila  pátrání  po
příslušnících  GRU  Petrovovi  a  Boširovovi.  Skutečná
jména by měla být Miškin a Čepiga.
Vláda tehdy vyhostila 18 ruských diplomatů, kteří měli

být  členy tajných služeb. Současně  vyloučila   Rosatom z tendru na stavbu nového
bloku v Dukovanech. (Dodnes jsme žádnou firmu nevybrali a oddalujeme tak možnost
získat zdroj stabilní energie. I když – stejně bychom elektřinu vyvezli a znovu nakoupili
draze na německé burze.)Vypovězení diplomatů je běžná věc zahraniční politiky, ale
rozsah  byl  nezvykle  velký.  Vláda  ČR  tím  sdělila  ruské  vládě,  že  ji  podezřívá  z
terorizmu. Ze zveřejněných údajů  je zřejmé, že policie se zabývala mnoha různými
verzemi příčiny  výbuchů.  Nezjistila  fakta,  že  se  agenti  pohybovali  v  blízkosti  nebo
dokonce v  areálu  skladiště.  Ani  jaké  byly  vlastní  příčiny  výbuchů.  Bylo   řečeno –

důkazy jsou, ale jsou tajné.
K dnešku. Ve dnech 14.-16.4.2024 navštívil předseda vlády Fiala USA. Po příletu se
odebral spolu s vedoucími našich rozvědek do Langley ve Virginii na poradu s šéfem
CIA W. Burnsem. Teprve potom jednal s prezidentem Bidenem a navštívil Kongres.
Dne 29.4.2024 zveřejnil ředitel Národní centrály pro boj s organizovaným zločinem
Jiří Mazánek, že případ Vrbětice odkládá podle § 159 a odst. 5 trestního řádu. Což
znamená, že se policii nepodařilo zjistit skutečnosti opravňující k zahájení trestního
stíhání. Za 10 let se nepodařilo nalézt důkazy, které by prokazovaly jejich vinu do té
míry,  že  by je  bylo  možné obžalovat.  Přesto se  v  témže prohlášení  uvádí,  že  se
považuje  za  prokázané,  že  výbuchy provedli  příslušníci  ruské vojenské rozvědky.
Motivem  že  bylo  zabránit  dodání  zbraní  do  oblastí,  kde  ruská  armáda  provádí
operace. Na  jedné  straně  se  nepoda řilo  prokázat,  sou časně  se  považuje  za
prokázané. Logika?
Týž den navázal pan premiér: „Výsledek není překvapivý. Rusko provedlo teroristický
útok na našem území. Ti, co se s nimi přátelí, nebo by jim chtěli ustupovat, ohrožují
bezpečnost naší země“. Pan prezident Pavel: „Rusko napadlo naši suverenitu, atd..“
Přidali  se  další  veřejní  činitelé.  Přitom  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady
Evropy z roku 2016 uvádějí  v  odstavci  16:  „Presumpce neviny by byla  porušena,
pokud by veřejné prohlášení učiněné orgány veřejné moci  označovalo podezřelou
osobu za vinnou bez soudního rozhodnutí.“ V ostavci 19 zkráceně. „Členské státy by
měly  učinit  vhodná  opatření  k  zajištění  toho,  aby  ve  veřejných  sdělovacích
prostředcích byla zohledněna presumpce neviny.“Ve svém prohlášení uvádí policie,
že chybí některé informace, zejména o pobytu příslušníků GRU na území ČR a ve
skladech ve Vrběticích. My prostě víme, že to udělali. Nějak se dostali do republiky,
nějak se tu pohybovali, nějak se museli dostat do skladů a pak zase zpět do Ruska.
Žalovat je proto nemůžeme, ale to na podstatě věci nic nemění. 
Závěrem.  Nebyla  návštěva  pana  premiéra  v  Langley  motivem  pro  všechna  ta
prohlášení? Co když se CIA domnívá, že v případě zvolení Trumpa prezidentem by
podpora  Ukrajiny ze  strany USA zeslábla?  Odpovědnost  za  vedení  války se  tedy
raději  přesouvá na evropské složky NATO. Pražský summit možná jednal i o tom.
Třeba i o možnosti vyslání vojáků NATO do válčiště na Ukrajině.         Pavel Hruban

Komunisté pod Filipem urvali, co mohli
Dneska  jsem se  chut ě  nas*al,  ledva  jsem o či  prot řel  a  computer  spustil.  V
diskusi pod avizovanou  besedou v Českém Krumlov ě lídryn ě krajské levicové
vlastenecké kandidátky, MUDr. Kate řiny Jirousové, a bývalého p ředsedy KS ČM
a místop ředsedy PS P ČR JUDr. Vojt ěcha Filipa, jistý Jind řich Mikulecký napsal:
»Pan Filip zklamal. Nechal padnout KS ČM, a to mu nemohu odpustit. Nev ěřím,
že se změní.«  Václav Klaus by řekl: »Prosím, opravdu, ale opravdu – přestaňte už
s těmi falešnými slovíčky.« Volám totéž. Když o tom nic nevíte, raději nic nepište. Byl
jsem Vojtovi  dost dlouho nablízku a vím přesně,  co se v partaji  dělo, a že to byla
především jeho zásluha, že KSČM nezahynula úplně. Komunisté měli ve Sněmovně
hodně  složitou  pozici,  nicméně  navzdory  tomu pod  Vojtovým  vedením  urvali  pro
obyčejné občany,  co se dalo.  Co urvat  mohli,  proto  už  dál  být  nemohli…Resumé
posledních  parlamentních  voleb  v říjnu 2021  bylo  zfalšované,  to  mně  nikdo
nevymluví.  Z  prostého  důvodu  –  blížil  se  konflikt  na  Ukrajině  a  ti,  kteří  ve  finále
kompletovali  finální  volební  výsledek,  nechtěli  žádné  komplikace,  které  by  jim
přítomností  komunistů  v poslaneckých lavicích nepochybně  nastaly.  Bylo zapotřebí
minimalizovat jakýkoli odpor, jeden z největších představovala právě KSČM. 
Nevyčítám vám, pane Mikulecký, že nevíte a vědět ani nemůžete, co všechno Vojta
dělal pro to, aby stranu zachránil. Co ale už vědět  můžete, jsou brutální napadání,
jimž tehdejší předseda Filip permanentně čelil, zejména na sociálních sítích. Ta jsou
např.  na  jeho  Facebooku  nebo  bývalém  Twitteru  (dnes  X)  snadno  k  dohledání.
Nežádám po vás a vás všech s podobným názorem, že dr. Filip zklamal, že nechal
KSČM padnout a že se nezmění, abyste na jeho adresu psali chvalozpěvy, ale prosím
vás o soudnost a respekt k člověku, který toho pro polistopadovou KSČM udělal jako
málokdo.  Že  ji  navzdory  beztrestně  deklarované  nenávisti  a  nelidským  osobním
výhrůžkám udržel ve vysoké politice tak dlouho. Dejme společně zelenou rozumu a
važme si takových lidí, kteří po listopadu 1989 nepřevlékli kabát a dalších skoro už
35 let zůstali  věrni ideálům socialismu. Kdyby se Vojta Filip hned zkraje roku 1990
vrhnul na právnickou kariéru, jako např. soudruh JUDr. Marián Čalfa a desítky dalších
takových, měl by klid a pohodlný život. On to však neudělal, protože to není gauner,
ale poctivej a čestnej chlap. Vím, co říkám, poněvadž ho osobně znám přes dvacet
let. A jestli mně nevěříte, zbytečně si léčíte mindráky na někom, kdo si pouze a jedině
zaslouží  velký dík  za  to,  že  se o nás  po celou  dobu své aktivní  politické  kariéry
zodpovědně staral. Jako jeden z mála.  Sedlák,iportal24.cz

Ukrajina bankrotuje, Západ hyster čí, Moskva v klidu vy čkává
 »Žádná dohoda s  v ěřiteli,  Ukrajin ě  hrozí  platební  neschopnost,«  píše  vydání
německý deník Frankfurter Rundschau a upozor ňuje na fakt, že Ukrajina má jen
do letošního 1. srpna čas na restrukturalizaci miliardových dluh ů. Poté vyprší s
mezinárodními  kupci  státních  dluhopis ů  dříve  dohodnutý  dvouletý  odklad
splátek.  P ři  jednáních  s  v ěřiteli,  která  probíhají  už  t řetí  týden,  však  panují
výrazné neshody, proto se Ukrajin ě  dosud nepoda řilo  odvrátit  riziko platební
neschopnosti,  resp.  nebylo  zatím  dosaženo  dohody  o  restrukturalizaci
 mezinárodního dluhu v celkové výši p řibližn ě 20 miliard dolar ů.
Ukrajinský  ministr  financí  Sergej  Marčenko  uvedl,  zmiňuje  dále Frankfurter
Rundschau, že  rozhovory budou pokračovat.  Očekává,  že vláda do začátku srpna
dohody  dosáhne.  Válkou  zmítaná  země  zkoumá  plány  na  restrukturalizaci  svého
zahraničního dluhu s velkými investory od konce roku 2023.
Cílem  je  restrukturalizace  dluhu,  aby  si  země  zachovala  přístup  na  mezinárodní
trhy. Obě strany prý ale mají k finální dohodě stále hodně daleko. Zástupci držitelů
dluhopisů zdůrazňují, že z jejich pohledu neakceptovatelný ukrajinský vládní návrh by
mohl »způsobit  značné  škody  budoucí  investorské  základně  Ukrajiny  a  jejímu
hlavnímu cíli, kterým je co nejrychlejší obnovení přístupu na kapitálové trhy«.
O nic jiného totiž ani nejde. Západ nainvestoval do Ukrajiny příliš mnoho, než aby mu
to do budoucna negenerovalo předpokládané zisky.
. Shrnuto a podtrženo – Ukrajina se nachází přesně v tom místě, které dosedá na
záchodové prkénko a s ní i všichni ti, kteří se před časem naivně domnívali, že Rusko
srazí na kolena. On ale nastal pravý opak – Ukrajina bankrotuje, Rusko na kolenou
neklečí  ani  omylem  a  západní  kolonizátoři  Ukrajiny  hystericky panikaří  a  čím  dál
hlasitěji a úpěnlivěji volají po míru, dneska de facto už za každou cenu, resp. aby jim
z Ukrajiny zůstalo aspoň něco, než Kreml zkonfiskuje všechno…
Jan Čech i portal24.cz
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